
 
 

化療藥品衛教單張 (醫護版)  

永信-活克癌注射液 Docetaxel（Nolbaxol） 
 

外觀 商品名 中文名 學名 規格含量 

 

Nolbaxol 
永信- 

活克癌注射液 
Docetaxel 80mg/4ml/vial 

 
給藥方式：IVF 

懷孕分級：(All Trimesters) 

授乳分級：It is not known if docetaxel is present in breast milk. 
 

一、作用機轉： 

Docetaxel is an antimitotic agent. It binds to free tubulin, then promotes the 

polymerization of tubulin into stable microtubules and inhibits microtubule 

disassembly, resulting in blockade of cellular mitotic and interphase functions and, 

consequently, in inhibition of cell division. Unlike paclitaxel and other spindle 

poisons in clinical use, docetaxel does not alter the number of protofilaments in the 

bound microtubules. 

二、原液保存條件：室溫避光存放 。 

 

三、配製及保存期限：以原液抽取配製 

 

四、稀釋及保存期限：可以 D5W 或 0.9% N/S 稀釋，室溫可保存 6 小時。 

 
五、其他注意事項： 

1. 輸注時當結晶析出，應停止使用。。 

2. 抽至針頭需在 6小時內輸注完畢（包括輸注時間一小時）。 

3. 若病人所需劑量超過 200mg Docetaxel，應使用較大容量之輸注容器，避免

Docetaxel 濃度超過 0.74mg/ml 。 

 

六、外滲處理方式：熱敷 15~20 分鐘，每天至少4 次，持續1~2 天。 

或冰敷每小時 15~20 分鐘，持續 4 小時。 


